
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
Caràcter: ordinari 
Data: 31 de maig de 2001 
Horari: 20 hores 
Lloc: sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
Montserrat Santandreu Ginard, batle 
Jaume Guiscafrè Danús, regidor 
Elvira Piris Quetglas, regidora 
Jerónimo Ginard Ginard, regidor 
Antònia Tous Ginard, regidora 
Jaime Sureda Bonnín, regidor 
María Antonia Sansó Navarro, regidora 
José Silva Jiménez, regidor 
Pere Llinás Morey, regidor 
Magdalena Fuster Lorenzo, regidora 
Apol·lònia Genovard Servera, regidora 
Julen Adrián Gorostiza, regidor 
 
No hi assisteixen: 
Francisco Javier Forteza Hidalgo, regidor 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
Ordre del dia 
1. Aprovació, si s’escau, dels esborranys de les actes dels dies 1 i 22 de febrer de 2001. 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta d’inici d’expedients per nomenar nous fills il·lustres d’Artà. 
3. Aprovació provisional, si s’escau, del Pla parcial del sector 1 Sos Monjos. 
4. Aprovació, si s’escau, dels Estatuts de la Fundació del Teatre Municipal. 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció d’EU/EV sobre l’escola de la Colònia de Sant Pere. 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció d’EU/EV sobre l’estabilitat pressupostària. 
7. Precs i preguntes. 
Desenvolupament de la sessió 
1. Aprovació, si s’escau, dels esborranys de les actes dels dies 1 i 22 de febrer de 2001 
Després d’haver llegit les actes corresponents a les sessions dels dies 1 i 22 de febrer, el portaveu d’EU/EV, 
Sr. Adrián, manifesta que, pel que fa a l’acta que correspon a la sessió de dia 1 de febrer, no està d’acord amb 
la redacció del punt 3 de l’ordre del dia, en la línia 4 del foli número 3, perquè no es fa constar la intervenció del 
portaveu d’EU/EV, qui va afirmar que “aquesta renúncia del Sr. Nicolau feia pudor de socarrim, més que de 
motius laborals.” 
A continuació s’efectua la correcció següent en la línia 4 del foli número 3 del punt 3 : “El portaveu d’EU/EV, 
Sr. Adrián, afirma que aquesta renúncia del Sr. Nicolau feia pudor de socarrim, més que de motius laborals”. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta que, de l’acta corresponent a la sessió de dia 22 de febrer, no està 
d’acord amb la redacció del punt 1 de l’ordre del dia, en la línia 33 del foli 3, perquè no es fa constar la seva 
intervenció: “fins i tot, no queden clars els criteris en el mateix partit”. 
A més, manifesta que, en la mateixa acta, en el punt 1 de l’ordre del dia, en la línia 7, no es fa constar la seva 
intervenció, en la qual anuncia noves dimissions “per motius laborals” de membres de l’Equip de Govern, tan 
poc creïbles com l’anterior, la del regidor del PP, Sr. Nicolau. 
Una vegada que s’efectuen les correccions anteriors, se sotmeten a votació les actes de les sessions dels dies 
1 i 22 de febrer. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, sol·licita votar les actes per separat; i el batle exposa que les actes es voten 
juntes. 
Després d’una breu deliberació, se sotmeten a votació les actes dels dies 1 i 22 de febrer de 2001, i s’acorda 



aprovar-les per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 abstenció (EU/EV). 
2. Aprovació, si s’escau, de la Proposta d’inici d’expedients per nomenar nous fills il·lustres d’Artà 
El portaveu d’UIA, Sr. Guiscafrè, llegeix la proposta que, literalment, diu: 
“Justificació 
Una vegada aprovat, per aquest Ajuntament, el Reglament de protocol, honors, distincions i cerimonial 
(01-02-2001), que regula la concessió de distincions per part de la màxima institució municipal, s’està en 
condicions de formalitzar propostes encaminades al reconeixement de mèrits, qualitats i circumstàncies que han 
demostrat determinades persones envers el municipi d’Artà. 
Atès que creim que l’Ajuntament té l’oportunitat i el deute moral de reconèixer públicament aquells fets o 
circumstàncies que han redundat positivament en el nostre poble i en el conjunt dels seus ciutadans i que és de 
justícia distingir les persones que ho han fet possible, la batlia proposa al Ple la instrucció dels expedients que 
es concreten en la proposta següent 
Proposta 
1. Iniciar la instrucció dels expedients per al nomenament i la concessió del títol de ciutadans il·lustres d’Artà, 
tal com dicta el Reglament esmentat a les persones següents: 
Josep Melià Pericàs (a títol pòstum) 
Cristòfol Ferrer Pons 
Maria Ignàcia Morell i Font dels Olors 
2. Nomenar, com a instructors dels expedients esmentats, el senyor Josep Silva Jiménez i les senyores Elvira 
Piris Quetglas i Antònia Tous Ginard, respectivament”. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, manifesta que l’elecció d’aquestes tres persones és un criteri que comparteix 
tota la corporació i sol·licita que els instructors dels respectius expedients aconsegueixin tota la informació 
necessària. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, està d’acord amb l’elecció d’aquestes persones i demana per què no s’ha 
tengut en compte als membres de l’oposició en el nomenament dels instructors dels expedients. 
El batle exposa que en els expedients hi ha d’haver un instructor, però no nega la col·laboració de ningú. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, està totalment d’acord. 
El batle comenta que no s’ha de descartar la possibilitat de pensar altres propostes per atorgar altres distincions 
que figuren en el Reglament, ja que hi ha persones i entitats al poble que segurament en són mereixedores. Si 
de cas, però, ja se farà la proposta oportunament. 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden, per unanimitat: 
1. Iniciar els expedients per nomenar nous fills il·lustres d’Artà. 
3. Aprovació provisional, si s’escau, del Pla parcial del sector 1 Sos Monjos 
El batle informa que el Pla parcial del sector 1 Sos Monjos es va aprovar inicialment pel Ple de l’Ajuntament 
a la sessió de 16 de març de 1999; que es va sotmetre a informació pública i que no es va presentar cap 
al·legació. 
Així mateix, el batle informa que el Pla parcial s’ha enviat als organismes competents; que tots els informes són 
favorables, a excepció de l’emès pel Departament de Carreteres de la Direcció General d’Obres Públiques i 
Transports, en el qual s’informa el següent: 
“L’accés de la urbanització a la C-712 s’informa desfavorablement ja que, per estar situat en un revolt, no 
aconsegueix les distàncies de visibilitat suficients”. 
Per això, i segons es desprèn de l’informe de Secretaria, el Ple de l’Ajuntament no pot aprovar provisionalment 
el Pla parcial del sector 1 Sos Monjos, mentre no es repari la deficiència que s’assenyala en l’informe emès pel 
Departament de Carreteres de la Direcció General d’Obres Públiques i Transports. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, comenta que s’haurà d’estudiar la viabilitat de crear una rotonda. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, exposa que el problema no és només l’informe del Departament de 
Carreteres; és un bon moment per demanar una nova redacció del Pla parcial, perquè quan es va redactar no 
es tengué en compte la connexió amb el camí de Can Canals. 
El Sr. Adrián considera que no és molt lògic fer un pla parcial limitat a Sos Monjos, perquè existeix la nova 
unitat 
d’actuació 11 en la part de darrere de l’Institut, adjacent al Pla Parcial de Sos Monjos. 
Aquest portaveu demana una nova redacció del Pla parcial i incloure els terrenys de la unitat d’actuació 11. 



Després d’una breu deliberació, s’acorda, per unanimitat dels reunits, la qual cosa suposa el vot de la majoria 
absoluta legal que requereix l’article 47.3.i de la LBRL per a aquest tipus d’acords: 
1. No aprovar provisionalment el Pla parcial del sector 1 Sos Monjos, mentre no es repari la deficiència que 
s’assenyala en l’informe emès pel Departament de Carreteres de la Direcció General d’Obres Públiques i 
Transports. 
2. Trametre aquest acord a les persones promotores del Pla parcial. 
4. Aprovació, si s’escau, dels Estatuts de la Fundació del Teatre Municipal 
El batle exposa als reunits que per realitzar, prestar i desenvolupar els serveis que fan referència a la cultura 
i les arts escèniques i que per promoure la participació privada i pública en les activitats d’interès general de 
naturalesa cultural, s’ha considerat que el millor sistema de constitució era la fundació, perquè donarà agilitat 
a la seva gestió. 
El batle explica, àmpliament, els Estatuts de la Fundació del Teatre Municipal. 
Els òrgans de Govern de la Fundació són: el Patronat, el president, el vicepresident, el gerent i el Consell 
Assessor. 
El Patronat ha d’estar format pel president, càrrec que pertocarà al batle de l’Ajuntament; pel vicepresident, 
càrrec que petocarà al regidor delegat de Cultura; i pels vocals, càrrecs que pertocaran als regidors de 
l’Ajuntament, els quals s’han de nomenar pel Ple a proposta del portaveu de cada grup municipal, d’acord amb 
les regles que s’assenyalen en els Estatuts. 
El Consell Assessor ha d’estar integrat pel president de la Fundació, per tots els membres del Patronat i per un 
representant de cadascuna de les entitats que duen a terme cadascuna de les diverses activitats relacionades 
amb les arts escèniques, nomenades pel Patronat d’acord amb les regles establertes en els Estatuts. 
El portaveu del PP, Sr. Sureda, considera que la Fundació és el sistema de constitució jurídic més correcte; li 
pareix molt correcta la redacció dels Estatuts i dóna l’enhorabona per haver decidit aquesta forma de gestió. 
La portaveu d’UM, Sra. Genovard, considera que la Fundació és la fórmula més correcta. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, està d’acord amb la proposta; li sembla correcta la composició del Patronat 
i la del Consell Assessor. 
Finalment, no entén per què no s’aplica la mateixa fórmula a la Residència. 
Després d’una breu deliberació, els reunits acorden per unanimitat: 
1. Aprovar provisionalment els Estatuts de la Fundació del Teatre Municipal. 
2. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini de 30 
dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà d’haver-se publicat l’anunci d’exposició. Si transcorre el període 
d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, s’haurà de considerar aprovat definitivament 
l’acord provisional. 
3. Cedir a la Fundació Teatre Municipal d’Artà l’ús de l’edifici del Teatre Municipal d’Artà, així com del 
mobiliari, la maquinària, el vestuari i la resta del material que afecta la prestació dels serveis culturals propis del 
Teatre, en acompliment del que estableix l’article 22 dels Estatuts. Aquests béns adscrits per l’Ajuntament 
d’Artà han de conservar la seva qualificació jurídica originària. La Fundació només ha de tenir facultats de 
conservació i d’utilització per complir els fins propis de la Fundació. 
4. Facultar el batle, en nom i representació d’aquest Ajuntament, a atorgar l’escriptura pública per a la 
formalització notarial de la constitució de la Fundació. 
5. Aprovació, si s’escau, de la moció d’EU/EV sobre l’escola de la Colònia de Sant Pere 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, llegeix la proposta que, literalment, diu: 
“MOCIÓ SOBRE L’ESCOLA DE LA COLÒNIA DE SANT PERE 
Julen Adrián Gorostiza, regidor d'Esquerra Unida-Els Verds a l’Ajuntament d’Artà, presenta, perquè es 
consideri, al plenari la moció següent, relativa a L’ESCOLA DE LA COLÒNIA DE SANT PERE. 
“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
Les deficiències de l’actual escola unitària i el creixement del poble fan inajornable la construcció d’una nova 
escola per garantir una educació de qualitat per als nins i les nines de la Colònia. 
L’Equip de Govern, fa uns dos mesos, va decidir ubicar la nova escola al solar municipal que es troba situat al 
creuer entre els carrers de Cas Llubiner i dels Vivers. Un solar comprat recentment per l’ajuntament, de 551 
m2, annex a l’edifici municipal on actualment funcionen les oficines municipals, el dispensari de salut, la 
biblioteca 



i el Club de Persones Majors. La compra d’aquest solar de 551 m2 en principi estava justificada per ampliar 
aquestes dependències municipals i esmenar les insuficiències de l’actual edifici, tals com les barreres 
arquitectòniques (totes les instal·lacions del primer pis -com la biblioteca- actualment són inaccessibles per a 
persones amb problemes de mobilitat). 
Probablement, la urgència i la pressió social han pogut influir en el fet que l’Equip de Govern hagi pres una 
decisió tan desencertada, com la de construir una escola en un solar tan petit que, a més, també ha de tenir altres 
usos socioculturals, com els del local annex. Però per a EU-EV ha estat, sobretot, el mode unilateral com es 
va prendre la decisió, en Comissió de Govern, sense discutir-ho amb la resta de partits, ni en Comissió 
Informativa ni en Plenari, el que va motivar una opció tan desencertada com la de pretendre situar en un solar 
de 551 m2 una escola i un espai sociocultural, damunt de l’escola. 
Esquerra Unida-Els Verds ha consultat l’arquitecte municipal i també l’arquitecte redactor del projecte de la 
nova escola de la Colònia, així com als pares i les mares de la Colònia (AMPA de la Colònia i Promenuts), amb 
l’Associació de Veïnats de Monferrutx i l’Associació de Veïnats de La Colònia, i té la completa seguretat que 
la proposta de l’Equip de Govern municipal, que pretén construir una nova escola de tres aules i que cobreixi 
els dos cicles d’ensenyament infantil (de 0 a 3 anys i de 3 a 5 anys) i el primer cicle d’educació primària (6-7 
anys) -a més de diferents instal·lacions socioculturals- al solar de Cas Llubiner, és del tot insuficient per poder 
fer una escola ben feta, que permeti una educació de qualitat, per a avui i que també serveixi per al futur proper. 
Esquerra Unida-Els Verds proposa que la nova escola es construeixi en el solar de 5.935 m2 que figura com a 
equipament comunitari a la zona 28-01anomenada Cas Frare. Aquest solar es troba al costat d’un altre qualificat 
com a espai lliure públic, on s’ha de construir una plaça de 5.881 m2, annexa també a una zona esportiva de 
5.600 m2 i a un altre solar també municipal de 1.049 m2. Aquests 4 solars formen part de les cessions de la 
urbanització de Cas Frare que l’Ajuntament ha de rebre pròximament, perquè les obres d’urbanització i de 
dotació de serveis estan pràcticament acabades. 
Situar la nova escola a Cas Frare (solar de 5.935 m2) suposa: 
· Superar totes les limitacions d’espai per fer totes les dependències que exigeix la llei. 
· Permetre que l’escola vagi creixent per mòduls a mesura que les necessitats de la Colònia així ho 
aconsellin. Això és possibilitat d’ampliacions en el futur. 
· Preveure la possibilitat que en el futur es pugui acabar la totalitat dels estudis de primària a La Colònia 
de Sant Pere. 
· Tenir en compte les característiques socioeducatives de l’escola de la Colònia (pocs nins i d’edats 
heterogènies compartint l’aula). 
· Possibilitar l’aplicació de metodologies més innovadores que suposin un plus per als pares i les mares 
que dubten de la qualitat de l’ensenyament que s’ha dut a terme fins ara a la Colònia i que estaven 
pensant en canviar als nins d’escola. 
· A més, fer l’escola a Cas Frare també suposa destinar el local de Cas Llubiner a un ampli espai 
sociocultural, que solucioni els problemes i les limitacions a l'actual edifici municipal. 
Per contra, la proposta de l’Equip de Govern suposa esgotar tota l’edificabilitat del solar de 551 m2, fer mil i un 
equilibris perquè, en el millor dels casos, l’escola compleixi els estàndards mínims prescrits per llei. Suposa 
renunciar a zones de jardins o d’horts escolars. Si aquesta proposta de l’Equip de Govern prosperàs, l’escola 
de la Colònia no tendria cap possibilitat d’ampliació o d’adaptació a les noves lleis, que contínuament s’estan 
revisant. Si prosperàs la proposta de l’Equip de Govern, l’escola de la Colònia no constituiria un vertader eix 
vertebrador del poble de la Colònia, senzillament perquè no seria una escola ben feta i els pares i les mares 
seguiran optant per dispersar els alumnes en altres centres educatius del municipi. 
D’una altra banda, si es fa l’escola al solar de Cas Llubiner, per molt que se li vulguin donar usos socials fora 
de jornada escolar, sempre serà una mala solució: ni funcionarà bé com a equipament sociocultural perquè tindrà 
un disseny prioritàriament escolar; ni funcionarà, tampoc, bé com a escola per les més que possibles 
interferències amb els usos socioculturals. A més, tampoc se solucionaran els problemes d’accessibilitat que 
presenta l’actual edifici municipal, que té la biblioteca i el club de la Tercera Edat al primer pis, sense ascensor. 
Atès que la decisió d’on, com i quina escola s’ha de fer a la Colònia té prou importància com per a ser debatuda 
i, si pot ser, consensuada entre tots els partits polítics de la Sala i amb les entitats de la Colònia, després de 
considerar totes les alternatives possibles, EU-EV demana que es tracti en Comissió Informativa i que es 
decideixi en Plenari, en un procés en què intervenguin les dues associacions de pares i mares de la Colònia i les 



associacions de veïnats, i tots els partits presents a la Sala. 
Atès que és un assumpte urgent, Esquerra Unida-Els Verds demana al batle, Montserrat Santandreu, que deixi 
de perdre el temps amb un projecte que tard o d’hora haurà de ser abandonat, i que aprovin aquesta 
PROPOSTA D’ACORD 
1. Ordenar a l’arquitecte encarregat del projecte de l’escola de la Colònia de Sant Pere que abandoni el projecte 
comanat per al solar dels carrers de Cas Llubiner i dels Vivers, i encomanar-li un altre amb el mateix objectiu 
per al solar de 5.935 m2 de la Urbanització Cas Frare. 
2. Encarregar un altre projecte per ampliar l’edifici municipal de la Colònia al solar annex. 
El Batle exposa que no hi ha cap proposta com la que assenyala el regidor d’EU/EV i que no s’està perdent el 
temps, tot el contrari, no s’escatimen esforços perquè l’escoleta sigui una realitat sigui on sigui la seva ubicació. 
Hi ha un acord de Comissió de Govern per encarregar un projecte, que una vegada revisat i consultat amb 
l’organisme competent, la Conselleria d’Educació i Cultura, s’ha confirmat que l’espai resulta molt just i 
recomanen la disposició d’un espai més gran.” 
El Batle exposa que la Conselleria d’Educació aportarà totes les despeses de la construcció de l’escola de la 
Colònia de Sant Pere, llevat de l’aula d’1 a 3 anys. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, manifesta que dir que no hi ha projecte és una burla. I considera, el portaveu 
esmentat, que el Batle està marejant la perdiu i està furtant la possibilitat de debatre la moció al consistori i a 
les persones interessades que avui es troben a la Sala. 
El batle el rebat dient que l’únic objectiu del representat d’EU/EV és cercar la discòrdia i posicionar els pares 
contra l’equip de govern. 
Es vota la inclusió de la moció en l’ordre del dia, que es desestima per 4 vots a favor (PP, UM i EU/EV) i 8 vots 
en contra (UIA i PSOE). 
6. Aprovació, si s’escau, de la moció d’EU/EV sobre l’estabilitat pressupostària 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, llegeix la moció que literalment, diu: 
MOCIÓ SOBRE L’ESTABILITAT PRESSUPOSTÀRIA 
Julen Adrián Gorostiza, regidor d'Esquerra Unida-Els Verds a l’Ajuntament d’Artà, presenta perquè es consideri 
en Plenari la moció següent relativa a l’estabilitat pressupostària: 
“Atès que la Llei d'estabilitat pressupostària, que ha d’entrar en vigor dia 1 de gener de 2002, estableix una 
sèrie de limitacions a l'autonomia de les corporacions locals en matèria pressupostària; 
Atès que aquesta Llei preveu un control, per part del Ministeri d'Hisenda, del desenvolupament de les 
corporacions locals que ha d'ajustar-se a criteris d'estabilitat de caràcter general, no consensuat ni en molts dels 
casos coincidents amb les previsions d'actuació a curt, mig i llarg termini, de les pròpies corporacions locals; 
Atès que la Llei d'estabilitat pressupostària estableix una sèrie de limitacions a les corporacions locals, basades 
en el compliment de suposats criteris d'estabilitat pressupostària, com són: (a) l'obligació de sol·licitar 
autorització 
prèvia de l'Estat per realitzar operacions de crèdits i emissions de deute (article 30), (b) l'obligació de 
subministrar la informació requerida pel Ministeri d'Hisenda, als efectes del compliment de les obligacions de 
les corporacions locals, a l'efecte de complir el requisit d'estabilitat pressupostària (article 28), (c) la correcció 
de la situació de desequilibri mitjançant plans de sanejament, el seguiment dels quals correspon al Ministeri 
d'Hisenda, (d) la inclusió d'organismes de dret públic depenents de les corporacions locals (empreses públiques, 
organismes autònoms), en l'aplicació dels objectius d'estabilitat pressupostària. I, així mateix, s'estableix, en les 
disposicions addicionals, la modificació de l'apartat 7 de l'article 54 de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, 
d'hisendes locals, que estableix la redacció següent: "Para el otorgamiento de la autorización de las operaciones 
a que se refieren los apartados anteriores, el órgano autorizante tendrá en cuenta, con carácter preferente, el 
cumplimiento del principio de estabilidad presupuestaria establecido en la Ley General de Estabilidad 
Presupuestaria". 
EU-EV proposa al Ple de l'Ajuntament l'adopció dels acords següents: 
* Mostrar el rebuig a la proposta de la Llei d'estabilitat pressupostària que presenta el Govern i sol·licitar al 
Ministeri d'Hisenda que renunciï a tramitar el Projecte de llei general d'estabilitat pressupostària abans no s'hagi 
donat solució als desequilibris entre ingressos i despeses en l'àmbit de les corporacions locals, mitjançant 
l'aportació de recursos suficients. 
* Instar el Govern central perquè estableixi una negociació amb els grups parlamentaris, amb les federacions 



de municipis i amb la FELIB sobre el sistema de finançament adequat a la realitat i a les necessitats de les 
corporacions locals i que permeti donar la prestació de serveis públics amb garantia d'eficàcia, qualitat i 
participació social. 
* Trasllat aquesta moció al president del Govern, al Ministeri d'Hisenda, als grups parlamentaris i a la Federació 
d’Entitats Locals de les Illes Balears.” 
Després de llegir la moció, el batle exposa que la Federació de Municipis va encarregar un informe jurídic per 
presentar una proposta conjunta amb tots els municipis de l’illa i que, en tenir-lo, s’estarà en millors condicions 
per posicionar-se sobre aquesta qüestió. 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, comenta que, si és així, retira la moció. 
7. Precs i preguntes 
El portaveu d’EU/EV, Sr. Adrián, llegeix els següents precs: 
Precs presentats per Julen Adrián, regidor d'Esquerra Unida-Els Verds, al Plenari ordinari de dijous dia 31 de 
maig de 2001: 
1. EU-EV demana que l’Ajuntament arrabassi totes les plantes de Carpobrotus Edulis, Mecem Briantemum i 
Aptemia de tots els jardins i terrenys de titularitat municipal, especialment dels de la Colònia de Sant Pere, 
Betlem i s’Estanyol (la zona on està més estesa aquesta plaga). Així donarà exemple als propietaris particulars 
sobre l’acompliment de la normativa que s’ha aprovat recentment en la revisió de les Normes subsidiàries. Hem 
de recordar que sobretot el Carpobrotus s’està estenent d’una manera massiva per la Colònia i les urbanitzacions 
del litoral i està posant en risc uns ecosistemes molt fràgils. 
2. EU-EV demana que l’Ajuntament encarregui un projecte tècnic per insonoritzar el local d’assajos de grups 
de rock que està situat sota l’edifici de les Escoles Velles. Aquest espai, tal i com està, no reuneix les condicions 
per dur a terme les activitats que s’hi realitzen, i per això causa molt de renou i molèsties als veïnats. A més, 
també hi ha hagut problemes de robatoris i de falta de seguretat de l’instrumental que hi guarden a dins els grups 
que assagen. 
El batle exposa que es tendran en compte els precs presentats per EU/EV. 
A continuació, el Sr. Adrián llegeix les següents preguntes: 
Preguntes presentades per Julen Adrián, regidor d'Esquerra Unida-Els Verds, al Plenari ordinari de dijous dia 
31 de maig de 2001: 
1. Quan estarà llesta la memòria del SEM? 
Resposta: Pel que fa al tema de l’Escoleta de Na Caragol ja està preparada, a punt per entregar-la al regidor 
d’EU/EV. 
2. Quan la podrà veure aquest regidor? 
Resposta: Ara mateix. 
3. Quines mesures concretes de millora proposa la memòria, en relació a l’escoleta, per al primer cicle 
d’educació infantil? 
Resposta: Ho pot veure a aquesta memòria. 
4. Quan podrem veure el document del conveni firmat entre l’Ajuntament i l’AMPA de Na Caragol que fa 
referència a l’escoleta de Na Caragol (al primer cicle d’educació infantil)? 
Resposta: El pot demanar a la secretària quan vulgui. 
5. A la discussió de la moció que presentà EU-EV al passat Plenari del mes de novembre, la regidora Elvira Piris 
va afirmar que no tenien dades econòmiques relatives al funcionament de l’escoleta i que això impedia prendre 
cap decisió sobre la petició de municipalització del servei que havien expressat l’AMPA de Na Caragol i aquest 
regidor d’EU-EV. Ha aconseguit la Sra. Piris aquesta informació? 
Resposta: No. 
6. En cas negatiu, quant trigarà en tenir-la? En cas afirmatiu, quines dades ha obtingut i quines repercussions 
tenen sobre la proposta de municipalització del servei? 
Resposta: La regidora segueix camins distints als que segueix el regidor d’EU/EV, encara que segurament 
ambdós pretenen el mateix objectiu. 
7. Quines passes ha donat l’Equip de Govern per ampliar i municipalitzar les instal·lacions de l’escoleta de Na 
Caragol? 
Resposta: S’estan fent gestions amb la Conselleria d’Educació i amb els propietaris d’algunes parcel·les veïnes 
al recinte escolar per ampliar les instal·lacions i municipalitzar l’escoleta. 



8. Què s’ha fet en els dos darrers mesos en relació amb cadascun dels expedients d’infracció següents: 
8.1. STATUS Artà SL 
8.2. Parcel·la 16B, polígon 4 (Jaume Cabrer) 
8.3. Parcel·la 21, polígon 5 (Gabriel Juan Jaume) 
Respostes: 
8.1. STATUS ARTÀ SL. S’ha tornat a iniciar el procediment administratiu previ a l’aixecament de l’expedient 
d’infracció urbanística, ja que, pel fet de tenir una llicència d’obres de reforma i ampliació d’habitatge existent 
i piscina, l’article 61.2 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística de la comunitat autònoma de les Illes Balears, 
estableix, com a requisit previ de la paralització de les obres o de la prohibició dels usos, requerir al promotor, 
als tècnics i al contractista que, en un termini de cinc dies, justifiquin la concordança de l’obra amb el contingut 
de la llicència. Dins el termini de cinc dies s’han presentat, per part del promotor i el contractista, les respectives 
sol·licituds de paralització de l’expedient d’infracció perquè està pendent de resoldre’s el recurs d’alçada 
interposat contra l’acord de la CIU, mitjançant el qual es va denegar l’exoneració necessària per dur a terme 
la legalització de les obres esmentades. 
8.2. Parcel·la 16B, pol. 4. S’ha notificat al promotor la Proposta de resolució de demolició dictada per l’intructor 
de l’expedient, com a conseqüència de l’informe emès per la secretària de l’expedient. 
En aquests moments s’estudien les al·legacions presentades contra l’expedient sancionador i l’expedient ordinari. 
8.3. Parcel·la 21, pol. 5. S’han iniciat l’expedient sancionador i l’expedient ordinari i es troben dins el termini 
legal 
de presentació d’al·legacions. 
9. Està esperant l’Equip de Govern que tornin a caducar, per no tenir-los acabats de tramitar en el curs d’un 
any? O s’estima més que la CIU se subrogui i cobri les multes dels expedients d’infracció urbanística que aquest 
Ajuntament no és capaç de tramitar en els terminis que prescriu la llei? 
Resposta: No. No. 
10. Quantes propostes de demolició se’n deriven dels expedients esmenats fins al dia d’avui? 
Resposta: De moment una. 
11. Quantes propostes de demolició s’han acordat? 
Resposta: De moment una. 
12. Quina és la valoració de les obres il·legals i il·legalitzables en el cas de les multes que se’n derivin de 
l’expedient del Sr. Becker (STATUS Artà SL)? 
Resposta: La valoració de les obres esmentades encara no està acabada. 
13. Per què no es va informar a les associacions de la Colònia de totes les possibilitats d’ubicació de la nova 
escola? 
Resposta: Amb els membres del l’AMPA de l’escoleta de la Colònia i l’Associació Pro-Menuts el batle i la 
regidora de Cultura han mantingut diverses reunions i els han posat al corrent de les passes que l’Ajuntament 
donava i les gestions que havíem de fer. Aquestes gestions encara continuen. 
14. És aquest el tipus de participació ciutadana i de transparència que promou l’Equip de Govern? 
Resposta: Sí. 
15. Quan té previst l’Equip de Govern dur a Comissió Informativa i a Plenari el projecte d’escola de la Colònia? 
Resposta: Quan tenguem una proposta concreta, factible i amb finançament per poder-la dur a terme. De 
propostes irresponsables, partidistes i generadores de confusió i de discòrdia ja n’hi ha que se’n cuiden per 
nosaltres. 
16. És cert que ha encarregat un segon projecte d’escola al solar de Cas Frare, de titularitat municipal i de 1049 
m2, però que no està classificat l’equipament? 
Resposta: S’estan manejant diferentes possibilitats d’ubicació dins terrenys municipals. 
17. Quines passes ha donat l’Equip de Govern en relació al prec núm. 1 presentat per aquest regidor al passat 
Plenari de 28 de març? Vull recordar-li que el prec demanava textualment “la revocació de l’acord de la 
Comissió de Govern del passat 6 de novembre pel qual va concedir a Telefònica Móviles de España una llicència 
de legalització per condicionar un terrat per ubicar una estació base de telefonia mòbil equipada amb tecnologia 
GSM en el passeig de la Mar, núm. 47, de la Colònia de Sant Pere. Aquest acord incompleix l’acord del Plenari 
de juny de l’any passat que, per unanimitat, va acordar suspendre temporalment la concessió de llicències 
A més, també incompleix les Normes territorials cautelars aprovades pel Govern de les Illes Balears el 30 de 



juny passat, que han de regir les noves instal·lacions de telecomunicacions fins que es redacti el Pla director 
sectorial de telecomunicacions, segons l’article 74 de les DOT. Aquestes Normes territorials cautelars obliguen 
les empreses operadores de telefonia mòbil a redactar, amb caràcter previ a la sol·licitud de la llicència 
municipal, uns plans d’implantació de xarxa en cada municipi, que continguin un esquema general de la xarxa 
de l’operadora en el terme municipal, la ubicació i la cobertura de cada node, la justificació de la millor 
tecnologia 
disponible per minimitzar els impactes visuals i ambientals, i les mesures destinades a garantir la integració 
paisatgística o urbanística de les instal·lacions. Segons les normes cautelars aprovades pel Govern, les empreses 
operadores de telefonia mòbil també han de justificar tècnicament la possibilitat d’ús compartit d’una mateixa 
instal·lació per les operadores. 
Igualment, per a una instal·lació com la que es vol legalitzar a la Colònia (de 7 quilowatts de potència), 
s’estableix una distància de seguretat de 15 metres de separació dels veïnats i a l’article 14 s’especifica que han 
de situar-se fora de l nucli urbà, en sòl rústic.” 
Resposta: S’estudia la possibilitat o no de la revocació de la llicència de legalització atorgada a Telefónica 
Móviles de España perquè en la data de ralització de les obres i de presentació de la sol·licitud de la llicència 
de legalització encara no estaven en vigor les normes territorials cautelars i tampoc l’acord del Ple municipal 
de 07-06-00. 
18. També en relació al mateix prec, l’Equip de Govern ha sol·licitat a l’operadora de telefonia mòbil d’aquesta 
instal·lació, i també a d’altres que estan instal·lades en sòl urbà (tal i com disposa l’acord del Plenari municipal 
de 7 de juny de 2000), una assegurança de responsabilitat civil per poder fer front als problemes que es puguin 
derivar de les instal·lacions de telefonia mòbil? 
Resposta: No. L’Ajuntament està esperant la redacció definitiva del Pla director sectorial de telecomunicacions 
de la Conselleria d’Innovació i Energia. 
19. L’Equip de Govern ha ofertat a les comunitats de propietaris (on ja hi ha instal·lades antenes de telèfons 
mòbils) un contracte marc que incorpori una clàusula resolutòria, en cas que les operadores no disposin de tots 
els permisos en ordre, d’una auditoria ambiental independent? 
Resposta: No. L’Ajuntament està esperant la redacció definitiva del Pla director sectorial de telecomunicacions 
de la Conselleria d’Innovació i Energia. 
20. Atès que en el Plenari de març el batle no va donar cap resposta al meu prec, pot explicar en raó de quins 
criteris i de quina legalitat ha donat aquesta llicència, després d’haver afirmat en Plenari que “són instal·lacions 
antiestètiques i que tenen una dubtosa repercussió sobre la salut”? Si pot, li deman que ho faci i que ho faci ara. 
Per cert, encara estic esperant resposta a la sol·licitud que vaig registrar per demanar la revocació d’aquest 
acord. 
Resposta: Que el batle les consideri antiestètiques i de dubtosa repercussió sobre la salut no l’acredita per 
revocar una llicència que en el seu dia es va atorgar legalment. 
21. Quines actuacions té previstes l’Equip de Govern per garantir la seguretat en les zones de bany de la costa 
del municipi? 
Resposta: Netejar i regenerar la platja de la Colònia, reubicar-hi la dutxa, instal·lar-hi salvavides i banderes, 
col·locar-hi les boies de delimitació de zona de banyistes i contractar dos socorristes-vigilants per als mesos de 
juliol i agost. 
22. Té previst contractar vigilants o socorristes per la platgeta de la Colònia? 
Resposta: Sí. 
23. Té previst situar-hi boies, guindoles, farmacioles, banderes informatives sobre l’estat de la mar, una zòdiac 
o altres mitjans de socors? 
Resposta: Tot el que s’ha esmentat menys la zòdiac. 
24. En cas afirmatiu, quan ho pensa fer? Pensa mantenir la situació de l’any passat? 
Resposta: Dins les properes setmanes. 
25. Té previstes actuacions, en aquest sentit, a la resta de platges del municipi? Quines? 
Resposta: No. 
26. Té previst l’Equip de Govern tornar a editar els mapes amb els canvis de circulació una vegada esmenades 
les evidents deficiències detectades en els mapes publicats inicialment? 
Resposta: Una vegada acabats els treballs de reforma circulatòria es publicaran de bell nou. En aquests 



moments s’estan recollint i estudiant les queixes i els suggeriments que ens arriben i s’esmenen els punts 
conflictius. 
27. Té previst l’Equip de Govern eliminar les perilloses reixes baixes de ferro que envolten els escossells dels 
platers de la plaça del Conqueridor? Aquestes reixes presenten unes cantonades molt agudes que preocupen 
molt seriosament els pares i les mares dels nins petits que juguen en aquesta plaça, perquè entenen (amb prou 
seny) que és molt fàcil que es pugui produir una desgràcia si un al·lot es pega un mal cop amb aquestes reixes? 
Aquesta pregunta -de retallar i pegar en terminologia de la regidora Piris- ve motivada per l’absoluta falta de 
resposta (i de consideració) al prec que vaig presentar al passat Plenari. 
Resposta: No. 
28. També al passat Plenari vaig presentar altres 3 precs que feien referència als jardins de Na Batlessa. 
Aquests no van rebre cap resposta ni del batle ni de cap altre membre de l’Equip de Govern, si bé és cert que 
un va ser atès recentment i que les palmeres de Na Batlessa han estat exsecallades recentment. 
Per aquest motiu, he de preguntar per les altres dues qüestions pendents: 
Quines gestions ha realitzat l’Equip de Govern per assegurar la fermesa del pal de formigó situat al costat del 
bar Trui, que dóna suport a una estesa elèctrica i que presenta una esquerda en tota la seva amplària? 
Resposta: La companyia elèctrica subministradora ja té coneixement d’aquest desperfecte i s’ha de fer càrrec 
de la seva restitució. 
29. Quan pensa l’Equip de Govern adobar el pilar de la porta d’accés als jardins de Na Batlessa que es troba 
veïnat al bar TRUI i que es manté en peu d’una manera força inestable, seccionat per la meitat? 
Resposta: Aquesta reparació està prevista dins les tasques de la Brigada municipal de manteniment per a la 
propera setmana. 
30. També en relació al prec núm. 8 del Plenari de març (no contestat), i que també va sortir a colació en el 
darrer Plenari extraordinari, quines gestions ha realitzat l’Equip de Govern per sol·licitar a l’empresa contractista 
de la remodelació de la zona de jocs infantils de la plaça de la Bassa d’en Fessol, a la Colònia, que acabi 
d’enllosar amb rajoles de cautxú tota la zona de jocs, inclosa la part del paviment de sota el castell de jocs 
infantils? 
Vull recordar a l’Equip de Govern que aquests jocs es troben elevats, sobre el nivell del sòl, un pam i mig, que 
és el suficient per crear un interessant amagatall per als al·lots més petits, i que té un paviment de trespol, dur 
i aspre, el més inadequat perquè els al·lots més petits juguin amb seguretat. 
Resposta: S’ha ordenat a l’empresa en qüestió que col·loqui les peces de cautxú que falten. 
31. Enguany, també, la regidora de Festes seguirà negant la possibilitat de participació en una Comissió de 
Festes 
pública i oberta a tots els que estan disposats a col·laborar i millorar les festes de Sant Salvador? 
Resposta: L’Ajuntament no nega la possibilitat de participar en el disseny, la programació i l’execució de les 
festes a ningú que tengui ganes de fer-ho. Una comissió de festes pública no és l’única manera que existeix per 
participar, n’hi ha d’altres, i el que es fa és precisament utilitzar-ne d’altres més funcionals i operatives. Com 
a exemple de l’interès de l’Ajuntament en què participi tothom que tengui coses a dir, cada any es conviden totes 
les entitats ciutadanes locals a col·laborar en l’organització de les festes de Sant Salvador i, a més, es parla amb 
totes les persones que s’adrecen a l’Ajuntament amb propostes concretes i amb ganes de fer alguna cosa, 
formin part o no d’una entitat. 
32. Convocarà la regidora de Festes una comissió de festes pública i oberta a tothom que vulgui col·laborar en 
el disseny i l’execució de les festes de Sant Salvador? 
Resposta: No, la regidora de Festes no convocarà una comissió de festes pública com la que voldria aquest 
regidor, ja que la porta per participar i per col·laborar en el disseny, la programació i l’execució de les festes de 
Sant Salvador està oberta a tothom des de fa molts d’anys. 
Acords 
1. Aprovar, per 11 vots a favor (UIA, PSOE, PP i UM) i 1 abstenció (EU/EV), les actes dels dies 1 i 22 de 
febrer de 2001. 
2. Iniciar, per unanimitat, els expedients per nomenar nous fills il·lustres d’Artà. 
3. No acordar, provisionalment, per unanimitat, el Pla parcial del sector 1 Sos Monjos, mentre no es repari la 
deficiència que s’assenyala en l’informe emès pel Departament de Carreteres de la Direcció General d’Obres 
Públiques i Transports. 



Trametre aquest acord a les persones promotores del Pla parcial. 
4. Aprovar provisionalment, per unanimitat, els Estatuts de la Fundació del Teatre Municipal. 
Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB, l’acord provisional durant el termini de 30 
dies hàbils, comptadors a partir de l’endemà d’haver-se publicat l’anunci d’exposició. Si transcorre el període 
d’exposició pública sense que s’hagin presentat reclamacions, s’haurà de considerar aprovat definitivament 
l’acord provisional. 
Cedir a la Fundació del Teatre Municipal d’Artà l’ús de l’edifici del Teatre Municipal d’Artà, així com del 
mobiliari, la maquinària, el vestuari i la resta del material que afecta a la prestació dels serveis culturals propis 
del Teatre, en acompliment del que estableix l’article 22 dels Estatuts. Aquests béns adscrits per l’Ajuntament 
d’Artà han de conservar la seva qualificació jurídica originària. La Fundació només ha de tenir facultats de 
conservació i d’utilització per acomplir els fins propis de la Fundació. 
Facultar el batle, en nom i representació de l’Ajuntament, perquè atorgui l’escriptura pública per fer la 
formalització notarial de la constitució de la Fundació. 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
La secretària Vist i plau 
El batle 


